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Zápis z jednání Školské rady Bratrské školy 
 

Datum konání: 25. 2. 2025 

Přítomni:  Vladimíra Horová (za rodiče), Jana Bubáková (za zřizovatele), Alena Kellerová  
  (za zřizovatele), Hana Pokorná (za učitele), Jan Průcha (za učitele), Táňa Vozková (za rodiče) 

Hosté:   Věra Štulcová   (vedoucí ekonomka ústředí ČCE, členka rady ŠPO, on-line) 
  Rostislav Konopa   (ředitel) 

Zapisovatel:  Táňa Vozková 

Program: 

1. Nová budova a financování školy  
2. Školní vzdělávací plán –nový předmět Informatika a případné aktualizace 

3. Jídelna a školní stravování  
 

 
1. Nová budova a financování školy  

 
V návaznosti na usnesení 1. mimořádného synodu ze dne 11. 1. 2025 a následné jednání synodní 
rady a rady ŠPO se připojila paní Věra Štulcová k jednání školské rady, aby představila novinky 
ohledně nové budovy Bratrské školy a zvyšování školného a zodpověděla případné dotazy.  
Probrali jsme tato témata: 
 
Termíny zahájení a ukončení stavby: 
 
Získaná dotace z Modernizačního fondu ukládá dokončení stavby do 5 let od udělení dotace, 
zřizovatel vynaloží veškeré úsilí, aby to bylo dříve, již nyní je vybrán správce stavby a je připraveno 
výběrové řízení na zhotovitele. Na pozemku určeném pro stavbu došlo ke kácení stromů, které je 
potřeba dělat ve vegetačním klidu. Doba výstavby školní budovy se odhaduje na 18-24 měsíců od 
začátku výstavby 

Financování budovy 

Dotace cca 130 milionů korun pokryje přibližně 1/3 celkové sumy, další třetinu poskytne církev 
z vlastních zdrojů a na poslední třetinu bude potřeba uzavřít úvěr, synod schválil jednání o půjčce 
v maximální výši 110 milionů korun. Na vybavení školy se plánují rozsáhlé kampaně a 
crowdfundingové akce, sbírky a oslovení veřejnosti, vytvoření nadačního fondu. 
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Zvyšování školného 
 
Splátky úvěru budou pomáhat splácet obě školy, které budou nově v budově sídlit – Evangelická 
akademie Praha a Základní škola Bratrská, prostředky budou získávány ze školného. Obě školy se 
budou na splácení podílet v poměru 1:2. Tento poměr zřizovatel zdůvodnil tím, že na střední škole a 
lyceu, které vychovávají budoucí pedagogy a sociální pracovníky, se vzdělávají budoucí odborníci 
v oborech, o které má církev zájem. Zřizovatel uvedl, že školu i tak bude nadále finančně dotovat.  
 
V souvislosti s výrazným zvyšování školného od 1. 2. 2025 pro všechny nové žáky školy a rušení 
slevy na sourozence pro tyto žáky se probírala tématika vícečetných rodin na církevních školách a 
jejich finančního zatížení po celou dobu školní docházky. Padl argument, že investice do vzdělání je 
rozhodnutím každého rodiče a zřizovatel se bude zasazovat o to, aby vzdělání na Bratrské škole bylo 
i nadále na velmi vysoké úrovni. 
 
Paní Vozková vznesla námitku, že děti na druhém stupni byly přijaté s tím, že během jejich studia se 
bude otevírat nová škola a byla to pro ni motivace děti na Bratrskou školu dát. Nyní již víme, že tyto 
děti  do nové budovy nepůjdou, přesto se jim i tak zvyšuje školné a měly by tak stavbu budovy 
financovat. Byla ujištěna p. Štulcovou, že peníze ze zvyšování školného za děti, které jsou v této 
situaci, na financování budovy nepůjdou. Jedná se o běžné zdražení v rámci inflace. Také nám bylo 
p. Štulcovou sděleno, že školné je výnosem školy, náklady na stavbu jsou nákladem zřizovatele. 
Samotná stavba tedy nebude nikdy financována ze školného žáků. Ze školného bude škola 
financovat nájemné za přebývání v budově, která jí nepatří. 
 
Sociální fond a sociální stipendia 
 
Bude potřeba nejdříve určit transparentní kritéria udělování sociálních stipendií a zajistit finance, ze 
kterých se budou platit, sociální fond. Školská rada apelovala na zřizovatele, aby tak učinil co 
nejdříve, aby rodiče měli veškeré informace k 1. září 2025 k dispozici. Vedení školy a zřizovatel se 
pokusí termín stihnout, ale slíbit to nemohou. Na schůzi bylo sděleno, že transparentní pravidla 
připraví pan ředitel a o podpoře konkrétních rodin pak bude rozhodovat ŠPO.  
 
Zaměření školy 
 
Na dotaz, pro koho by měla být naše škola určena a pro koho ji zřizovatel staví, bylo Věrou 
Štulcovou uvedeno, že Bratrská škola je školou, kde je kladen velký důraz na well-being a bezpečné 
klima, kde se rozvíjí vztah ke kultuře a kde je poskytované vzdělání na vysoké úrovni. Zřizovatel 
bude nadále podporovat udržení a rozvoj těchto kvalit na naší škole. Dále se ptala paní Horová na 
historické zaměření školy na integraci žáků se speciálními potřebami, které je zmíněno také ve 
zřizovací listině, a pan ředitel odpověděl, že škola je otevřena všem žákům bez rozdílu. 
  
Pan ředitel radu školy informoval o neustálé finanční podpoře zřizovatele (DARP/dary, apod.) 
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Rada ŠPO 
 
Pan ředitel potvrdil, že do rady ŠPO by měl být doplněn chybějící člen za rodiče. 
 
Paní Wernischová k tomu dodatečně uvádí: "Jedná se o jmenování člena tzv. hospodářské a 
správní Rady Školské právnické osoby BŠ, jsme si vědomi toho, že počet členů rady by měl být 
doplněn o zástupce rodičů (který není volen rodiči BŠ ALE jmenován zřizovatelem). Od té doby, co 
se JUDr. Pokorná - zástupkyně rodičů BŠ rozhodla nepokračovat, jsme hledali vhodného zástupce. 
Vážíme si všech aktivních rodičů na Bratrské škole, ovšem v orgánu s tak významnými 
kompetencemi jako je např. schvalování rozpočtu aj. rozhodnutí dle Školského zákona potřebujeme 
spolupracovat s členy, kteří jsou v dané oblasti dostatečně kompetentní a mají buď ekonomické nebo 
právnické nebo jiné odpovídající vzdělání a zkušenosti (např. vyšší manažerské). Oslovili jsme mezi 
rodiči BŠ několik vhodných adeptů, ovšem, jak už to tak bývá, velmi zaměstnaných, takže jsme 
zatím neuspěli. Paní Wernischová s panem ředitelem RK  o této situaci opakovaně jednala a  budou 
rádi, když se jim po zveřejnění tohoto zápisu  ozve vhodný kandidát, kterého paní Wernischová 
postoupí orgánům zřizovatele k jejich rozhodnutí. " 
 

2. Aktualizace ŠVP a nová Informatika  
 
V novém školním vzdělávacím plánu ještě chybí doplnit klíčovou digitální kompetenci, která je nyní 
zapracovaná pouze v příloze Informatika. Škola toto doplní a předloží mailem školské radě finální 
podobu celého ŠVP ke schválení. Ta poté projedná aktuální ŠVP a přílohu Informatika společně a 
on-line.  
 

3. Jídelna a školní stravování 
 
Zástupci rodičů  paní Horová a Vozková informovali školskou radu, že vznikla rodičovská iniciativa 
s cílem změny a zlepšení stravování dětí. Dlouhodobě jsou ze strany rodičů vznášeny stížnosti na 
slanost, pálivost či tučnost jídel, malou pestrost výběru, příliš masa, také na občasnou nevstřícnost 
personálu jídelny i objednávkového systému. Pan ředitel radě sdělil, že na oběd chodí denně 
v průměru 150 dětí denně a naprostá většina rodičů si mu na stravu nestěžuje. Vedla se debata o tom, 
kolik rodičů je konkrétně nespokojených, pan ředitel je toho názoru, že je jedná o „několik rodičů“, 
kteří se navíc v jídelně pravidelně nestravují. Ředitel školy připomněl, že minulou jídelnu jsme 
opustili z důvodu nevyhovující stravy a nespokojenosti s personálem   
 
Zároveň tato iniciativa upozorňuje školu na to, že současná jídelna neodpovídá zákonným 
požadavkům školního stravování.  
 
Pan ředitel se se zástupci z této iniciativy 13. 1. 2025  sešel a na základě společného jednání došlo 
v současné jídelně k přidání dalšího bezmasého jídla a malého zeleninového salátu do výběru. Byly 
probírány další možnosti zlepšení na straně současného poskytovatele. 
 
Pan ředitel nyní potvrdil, že na rozpor se zákonem byl upozorněn i školní inspekcí.  
 
Zároveň uvedl, že každému, kdo o to bude stát, od nového školního roku zajistí pro děti jedno jídlo 
podle spotřebního koše a navrhuje nastalou situaci řešit přihláškami ke stravování, kde bude 
uvedeno, že rodič je se situací srozuměn. 
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Dále na jednání školské rady byly předány panu řediteli informace, že rodičovská iniciativa po 
dohodě prozkoumala další potenciální možnosti řešení a školního stravování v blízkosti školy a 
obdržela dvě předběžné nabídky od základní školy Scio a od nově vznikající kantýny Goodlunch 
v komplexu Port7.  
 
Předběžná nabídka  od Scia, kterou přečetla paní Horová – pouze na rok, výběr ze 3 variant vždy 
jedno vegetariánské, poplatek za využívání jídelny měsíčně 150 Kč na žáka, nutnost zaplatit dalšího 
pracovníka jídelny, časy pro naše žáky ve dvou vlnách 11.00 a 11.30. 
 
Paní Horová tuto nabídku označila jako nepraktickou z důvodů financí i úzkého časového okna na 
výdej jídla. 
 
Předběžná nabídka  od Goodlunche – zatím na 2 roky, v dochozí vzdálenosti, vznikající rejstříková 
školní jídelna s IZO, výběr ze 4 jídel, podle nové stravovací vyhlášky, oddělený provoz a prostor 
dětské a dospělé jídelny 
 
Zástupci iniciativy jsou přesvědčeni, že nabídka od Goodlunche by výrazně zvýšila kvalitu školního 
stravování a tím i atraktivitu školy. 
 
Proběhla diskuze, kde byly (především panem ředitelem, zástupci za zřizovatele a za učitele v radě) 
zmiňovány pochybnosti o tom, zda by to byla změna k lepšímu: 
•   nabídka je momentálně pouze na papíře. Jídelna zatím není funkční -  nelze ověřit ani jídlo, ani 
okolnosti provozu, a to je v situaci, kdy se jídelna pro celou školu měnila nedávno, skutečně málo na 
přijímání rozhodnutí zásadně ovlivňujících provoz celé školy vč. družiny. 
•   bylo uvedeno, že nikdy nebudou všichni spokojeni, že dětem v současné jídelně chutná, že většina 
rodičů je spokojena 
•   mnoho detailů v nabídce chybí a bude potřeba ještě upřesnit 
•   pan ředitel vyjádřil obavu, že se jedná o přání pouze minoritní části rodičů 
•   tvrzení, že kvalita jídelny ovlivňuje atraktivitu školy, je sporné 
 
Zástupci rodičů ve školské radě vyzývají vedení školy, aby škola zajistila školní stravování splňující 
veškeré zákonné povinnosti a to nejlepším způsobem, který je za daných podmínek možný a 
výhodný pro školu i rodiče, a hlavně děti. 
 
Pan ředitel sdělil, že  je ochoten se s provozovateli Goodlunche setkat. 
 
Zároveň pan ředitel uvedl, že uvítá, pokud bude jakýkoliv rodič nespokojen, aby za ním přišel 
problém řešit. 

  

Zápis pořídila:      Zápis ověřil: 

 Táňa Vozková             Jan Průcha 

 ………………………………….   ……………………………………  
     


